

HEIKE AUST, PETER HERMANN	Die Honorierung Landschaftspflegerischer Begleitpläne nach der novellierten HOAI 2013 Eine verfehlte Honorartafel führt zu nicht auskömmlichen Honoraren	Cost Accounting of Landscape Conservation Support Plans According to the Amended 'Official Scale of Fees for Services by Architects and Engineers' Deficient table of fees leads to insufficient remuneration	37
	Termine	Dates	44 58 63
STEFAN AMBRASS, ANNA RADTKE, STEFAN ZERBE, VERONIKA FONTANA, CHRISTIAN AMMER	Ausbreitung und Management von Götterbaum und Robinie in Niederwäldern Erkenntnisse aus einer Fallstudie zu invasiven Baumarten in Südtirol	Dispersal and Management of Heaven and Black Locust in Coppiced Forests Results of a case study in Southern Tyrol	45
CLAUDIA KRICKE, THOMAS BAMANN, OLIVER BETZ	Einfluss städtischer Mahdkonzepte auf die Artenvielfalt der Tagfalter Untersuchungen auf Grünflächen der Stadt Tübingen	Influence of Urban Mowing Concepts on the Diversity of Butterflies Investigations on public green space in the city of Tübingen	52
ROMAN VON SURY	Diskussion Grüne Wüste im bayerischen Alpenvorland? Betrachtungen zur Situation des Grünlands während einer Radtour	Discussion Green desert in the alpine foothills of Bavaria? Considerations about the situation of grassland during a cycling tour	59
BERND H. K. HOFFMANN	„Grödendümpel“ zur Kompensation – oder: Landschaftsbild, Kulturlandschaft und Nutzermentalitäten zum Thema „Ausgleich“	„Pond for frogs“ as compensation – or: visual landscape, cultural landscape and mentality of the users regarding ecological compensation	